

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
POKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Brussels, March 1977

FORWARD PROGRAMME FOR STEEL FOR THE SECOND QUARTER OF 1977¹

The Commission has just approved on first reading the forward programme for the second quarter of 1977 and will adopt it finally once the opinion of the ECSC Consultative Committee has been received after its meeting in Luxembourg on 11 March.

The reduced level of general economic activity dating from the late spring and early summer of 1976 continued, with a further deterioration in some Member States, throughout the latter part of 1976 and beginning of 1977. Trends in the Community steel industry in 1976 by and large followed the general economic pattern. Crude steel output rose in the second quarter, only to fall again, at first slowly and then more rapidly towards the end of the year.

In view of the current situation and the way it will probably develop, the main aim of the forward programme for the second quarter of 1977 will once again be to keep steel production levels and deliveries strictly in line with actual market requirements.

The main forward estimates are as follows:

	'000 000 tonnes crude steel
Production	32.7
Real consumption	30.0
Exports	6.0
Imports	2.5

Real consumption for the second quarter of 1977 is estimated at 30.0 million tonnes crude steel. This is slightly up on the first quarter of 1976, which reflected seasonal effects, and 2.4 % down on the already low level of demand in the second quarter of 1976.

The excessively high level of steel stocks, especially producers' and dealers' stocks, indicates that in the second quarter of 1977 stocks should be run down by 0.8 million tonnes in order to help bring about a more stable market situation.

Exports to non-member countries, estimated on the basis of incoming orders in recent months, are put at 6.0 million tonnes crude steel for the second quarter of 1977 against 7.9 million for the same quarter in 1974. Imports from non-member countries are estimated at 2.5 million tonnes crude steel for the same period. This is 0.8 million tonnes lower than the present import level and provides a better reflection of the traditional share of imports on the internal market.

¹ SEC (77) 773 final

2

Adjustment of imports to the reduced level of internal demand is one of the essential conditions for the restoration of balance in terms of quantity on the Community steel market and for the recovery of steel prices.

Crude steel output is estimated at 32.7 million tonnes for the second quarter of 1977 against 34.5 and 39 million in the corresponding periods of 1976 and 1974.

Since the estimate of production level for the second quarter of 1977 is very close to actual output in the first quarter, the employment situation in the Community will remain largely unchanged. Consequently in the months ahead there is likely to be considerable short-time working in the Community affecting more than 150 000 workers.

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Bruxelles, mars 1977

PROGRAMME PREVISIONNEL ACIER POUR LE 2^{ème} TRIMESTRE 1977(1)

La Commission vient d'adopter en première lecture le programme prévisionnel pour le 2^{ème} trimestre 1977, qu'elle arrêtera définitivement après avoir reçu l'avis du Comité consultatif CECA, qui se réunira le 11 mars prochain à Luxembourg.

Le phénomène de baisse de l'activité économique générale qui débuta à la fin du printemps et au début de l'été 1976, s'est poursuivi et même intensifié dans plusieurs Pays membres au cours des derniers mois de 1976 et au début de 1977. Le développement de l'industrie sidérurgique communautaire en 1976 a largement suivi l'évolution économique générale. Ainsi, la production d'acier brut s'était accrue au 2^{ème} trimestre pour décliner ensuite graduellement, mouvement qui s'intensifia même en fin d'année.

L'objectif essentiel du programme prévisionnel pour le second trimestre 1977 restera, compte tenu de la situation actuelle et de son évolution probable, de maintenir de manière stricte le niveau de la production d'acier et des livraisons aux besoins réels du marché.

Les principales prévisions se formulent comme suit:

	en mio T d'acier brut
production	32,7
consommation réelle	30,0
exportations	6,0
importations	2,5

La consommation réelle est estimée pour le second trimestre 1977 à 30,0 millions de tonnes d'acier brut. Ceci représente un léger accroissement par rapport au 1^{er} trimestre 1976 reflétant les effets saisonniers et une baisse de 2,4% par rapport au niveau déjà bas de la demande au second trimestre 1976.

Le niveau excessif des stocks d'acier en particulier chez les producteurs et les négociants fait prévoir pour le second trimestre 1977 une reprise de 0,8 million de tonnes sur stocks, en vue de faciliter le retour à une situation plus stable sur le marché.

Les exportations vers les Pays tiers ont été estimées sur base des commandes reçues les derniers mois à 6,0 millions de tonnes d'acier brut pour le second trimestre 1977, par rapport à 7,9 millions de tonnes au cours du même trimestre 1974. Les importations en provenance des Pays tiers sont estimées à 2,5 millions de tonnes d'acier brut pour la même période. Ceci représente une réduction de 0,8 million de tonnes par rapport au niveau actuel des importations et reflète mieux la part traditionnelle des importations dans le marché interne.

L'adaptation des importations au niveau réduit de la demande interne constitue une des conditions nécessaire au retour à l'équilibre quantitatif du marché sidérurgique communautaire et au redressement des prix des produits sidérurgiques.

La production d'acier brut est ainsi estimée à 32,7 mio de tonnes pour le second trimestre 1977 comparées aux 34,5 et 39 mio de tonnes réalisées au cours des périodes correspondantes de 1976 et 1974.

La situation de l'emploi dans la Communauté restera largement inchangée, compte tenu de la prévision du niveau de production pour le deuxième trimestre 1977, très proche de la production réalisée au premier trimestre. Pour ces raisons, le travail à temps réduit dans les prochains mois risque d'être considérable, et d'affecter plus de 150.000 travailleurs.